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P r o t o k ó ł    Nr XI/19 

 

Sesji  Rady  Miejskiej  we  Wschowie 

w  dniu  28 listopada 2019r. 

 

Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godz. 11.00 w Urzędzie Miasta i Gminy we Wschowie. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska-Walkowiak. 

Obsługa prawna – Radca Prawny Mateusz Kondracki i Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych Rady Miejskiej we Wschowie obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 20 radnych. Nieobecna radna: Jolanta Pawłowska. 

W sesji udział wzięli: Burmistrz, I Z-ca Burmistrza, II Z-ca Burmistrza, Gł. Księgowy, 

pracownicy UMiG oraz jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Ad. 1 

Obecnych 20 radnych.  

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak stwierdziła, że jest odpowiednie 

quorum do podejmowania uchwał.    

 

Ad.  2 

  Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Na wniosek Klubu Radnych Nasza Wschowa - Nasz Samorząd Przewodnicząca obrad 

wprowadziła do porządku obrad jako punkt 4 ppkt 1): 

"Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza." 

 

Wniosek Klubu Radnych NW-NS razem z projektem uchwały wpłynął do Rady Miejskiej na 

7 dni przed dniem rozpoczęcia sesji Rady. 

 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz poprosiła o 15 minut przerwy. 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 11.10 - 11.25 

  

Po przerwie obecnych 20 radnych. 

Radny Przemysław Gliński zgłosił wniosek formalny, by punkt 5 porządku obrad 

"Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym" przenieś jako punkt 4. 

 

Głosami: za - 10, przeciw - 10  

nie wprowadzono zmiany do porządku obrad. 

 

Porządek obrad XI sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Miejskiej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) zmiany wynagrodzenia burmistrza, 

2) zmiany Uchwały Nr XXVII/263/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30 marca 

2017r. w sprawie nadania Statutu dla Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie, 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 

również trybu ich pobierania, 

4) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa, 
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5) zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. 

w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej we 

Wschowie, 

6)  programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2020, 

7) regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Wschowa dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnych, za warunki pracy,  

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 

8) zakończenia działalności Gimnazjum nr 2 im. Jana Pawła II we Wschowie, 

9) zbycia nieruchomości gminnej, 

10) wysokości udzielonych bonifikat przy zbyciu nieruchomości gminnych, 

11) określania zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Wschowa na zadanie 

ograniczania niskiej emisji, poprzez wymianę systemu ogrzewania na terenie Gminy 

Wschowa,  

12) nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Nowa Wieś, 

13) zmiany Uchwały Nr X,76,07 Rady Miejskiej z 31.05.07r. w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości stanowiących mienie gminne, 

14) zmiany Uchwały Nr XX,204,16 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30.06.16r. w 

sprawie zbycia nieruchomości gminnych, 

15) zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Wschowa, 

16) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

17) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

18) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2020, 

19) zmiany uchwały  budżetowej miasta i gminy Wschowa na 2019r. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wnioski i informacje. 

8. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  3 

 Przyjęcie protokołu X sesji Rady Miejskiej we Wschowie. 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że protokół X Sesji 

Rady Miejskiej został podpisany. 

 

Ad.  4 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 105a w sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza. 

 

Przewodnicząca Rady Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała radnych, że do Biura 

Rady wpłynął projekt uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza. Projekt taki 

złożył Klub Radnych „Nasza Wschowa-Nasz Samorząd” wraz z radną Katarzyną Owoc - 

Kochańską. 

Dyskusję nad projektem uchwały rozpoczęła Przewodnicząca obrad, która w dużej mierze 

odniosła się do oceny rządów poprzedniej władzy. Przewodnicząca Rady przypomniała, że 

wynagrodzenie zasadnicze burmistrza wynosi 4.800 zł, a wynagrodzenie zasadnicze 

poprzedniej Pani burmistrz wynosiło 5.000 zł, dodatek funkcyjny burmistrza Antkowiaka to 

2.100 zł, przy kwocie 1.800 zł u burmistrz poprzedniej kadencji.  
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Przewodnicząca stwierdziła, że uzasadnienie do tego projektu to posługiwanie się tylko 

gołosłowiem i frazesami. Brakuje jakichkolwiek konkretnych zarzutów.  

W 2018 roku pojawiła się ustawa o obniżeniu pensji burmistrza i jako opozycja poprzedniej 

kadencji, mimo błędów władzy, nie wnioskowali, by obniżać pensję burmistrzowej, bo 

wynagrodzenie powinno być adekwatne do odpowiedzialności i obowiązków.  

Przewodnicząca obrad odniosła się również do faktów, które dotyczyły burmistrza 

Antkowiaka, a mianowicie przede wszystkim do wielkości pozyskiwanych środków 

finansowych z zewnątrz tj. ok 30 mln. zł na inwestycje, które poprawią bezpieczeństwo 

mieszkańców: 

burmistrz wynegocjował z Urzędem Marszałkowskim przedłużenie terminu zakończenia 

zadania „Termomodernizacja” bo inaczej konieczny byłby zwrot 5 i pół miliona zł do Urzędu  

Marszałkowskiego, 

- wynegocjował z Zarządem Dróg Wojewódzkich kwotę około 27 mln zł na kompleksową 

modernizację i ciąg  pieszo – rowerowy w systemie „zaprojektuj i wybuduj” w Tylewicach, 

- wynegocjował z Wojewódzkim Zarządem Dróg kwotę ponad pół miliona zł na remont drogi 

w Łęgoniu i budowę chodnika w Olbrachcicach, 

- wynegocjował dofinansowanie w wysokości ponad 1mln 200 tys. na przebudowę drogi 

Nowe Ogrody z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego  

Burmistrz K. Antkowiak odziedziczył zadłużenie gminy po poprzedniej władzy, która 

deklarowała, ze je zmniejszy i tylko na deklaracjach pozostało, bo w 2019 r. nie spłaciła. 

 

Wypowiedzi Przewodniczącej Rady przerwała Radna E.Stanek-Juśkiewicz, która odczytała 

uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia 

burmistrza a mianowicie, że stawiane burmistrzowi "zarzuty" dotyczą m.in.: nieumiejętnego 

zarządzania finansami gminy, wycofania ważnych dla mieszkańców gminy inwestycji, 

szokującą skalą wypowiedzeń stosunku pracy oraz rezygnacji z pracy w Urzędzie, pogardzie 

wobec radnych opozycyjnych czy lekceważące podejście do obowiązków oraz godnego 

reprezentowania gminy... 

Radna poinformowała, że obecny dług nie zaciągnęła poprzednia władza. 

 

Adwoce do wypowiedzi radnej E.Stanek-Juśkiewicz odniosła się radna Agnieszka Nachaj, 

która stwierdziła, że jest to manipulacja faktami, prosi by nie zakłamywać faktów. 

 

Radny Jacek Kowalczyk - w uzasadnieniu jest podane, że w czasie kampanii wyborczej w 

październiku br. udostępniono mienie gminne tj. barierki ochronne, lampy i znaki drogowe 

dla II Z-cy Burmistrza Marka Kraśnego i dla Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Koli - 

radny zapytał, czy burmistrz jest od banerów i reklam? 

 

Radny Piotr Buczek odniósł się do dwóch uzasadnień załączonych do projektu uchwały. 

Stwierdził, że pierwsza część dotyczy ogółu tzw. polityki a druga do konkretnych działań. 

Zdaniem radnego należy np. zdyscyplinować pracowników w zakresie np. nie wykonania 

dochodów ze sprzedaży mienia, radny pyta dlaczego nie pozyskano z tego tytułu środków? 

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - na początku rozpoczęcia pracy, nikomu nie daje się 

najwyższych stawek, z Urzędu  odeszło 23% pracowników - to zatrważająca skala, w 2019r. 

nie było realizacji budżetu obywatelskiego, ok. 50% obniżenie wysokości kwot na realizację 

zadań przez organizacje pozarządowe, finansowanie gminnej gazety ze środków GKRPAiPN, 

brak rozwiązań przy podejmowaniu uchwały w sprawie regulaminu nauczycieli, brak dialogu 

radnych z mieszkańcami, to główne uwagi kierowane przez radną w kierunku burmistrza. 

 

Radny Tadeusz Sobczuk zapytał autorów projektu uchwały - na czym polega lekceważące 

podejście do obowiązków oraz godnego reprezentowania gminy czy nierównego traktowania 

pracowników Urzędu. 
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Radny Przemysław Gliński - zapytał, dla kogo ustalamy wynagrodzenie czy dla poprzedniej 

Pani burmistrz, czy dla burmistrza K.Antkowiaka, zaznaczył również, że na organizację 

mistrzostw Polski w Motocrossie WKM nie otrzymał wsparcia finansowego.  

 

Radny Wiesław Widera w imieniu Klubu Radnych PIS zgłosił wniosek formalny o zmianę 

stawek zaproponowanych przez Klub Radnych NW-NS. 

 

Radny Franciszek Baśczyn - ma pytania do wnioskodawców projektu uchwały: 

- na jakiej podstawie ma być wypłacone wynagrodzenie burmistrza za m-c grudzień, kiedy w 

projekcie uchwały jest napisane, że z dniem podjęcia traci moc poprzednia uchwała ustalająca 

wynagrodzenie burmistrza, 

- w kwestii banerów wyborczych - czy wiedzą, kto za to odpowiada, 

- na czym polega lekceważenie wieloletnich pracowników Muzeum Ziemi Wschowskiej? 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - odniosła się do sytuacji w Muzeum i stwierdziła, że Pani 

dyrektor Muzeum przychodziła na sesję i mówiła o sytuacji jaka jest w Muzeum. 

 

Radny Piotr Buczek - odniósł się do wniosku formalnego radnego W.Widery i stwierdził, że 

cieszy się z zaproponowanej autopoprawki, ponieważ twierdzi, że w obecnej formie projekt 

uchwały nie ma mechanizmu kontrolnego i dlatego powinien być zmieniony. 

 

Radny Przemysław Gliński - zgłosił wniosek formalny, by w projekcie uchwały zmienić tylko 

wysokość dodatku specjalnego na 20%, (było 40%), a pozostałe składniki wynagrodzenia 

pozostawić na poziomie uchwały z 2018r. tzn. wynagrodzenie zasadnicze - 4800zł, dodatek 

funkcyjny 2100zł. 

 

Radca Prawny dokonał wyjaśnienia złożonego wniosku formalnego, że wniosek można 

poddać pod głosowanie, ale za zgodą wnioskodawcy. 

 

Jako Przewodnicząca Klubu NW-NS E.Stanek-Juśkiewicz  przychyliła się do wniosku 

radnego P.Glińskiego i wprowadziła autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Radny W.Widera wycofał swój wniosek. 

 

Przed głosowaniem nad projektem uchwały, głos zabrał Burmistrz Konrad Antkowiak, który 

stwierdził, że miał komfort przyglądania się z perspektywy czasu, co dzieje się we Wschowie, 

konsekwentnie urząd burmistrza w tej gminie jest przez wiele lat degradowany. Zdaniem 

Burmistrza inicjatorzy projektu uchwały chcą ukarać burmistrza, intencją wnioskodawców 

jest odegranie się za pracę burmistrza.  

Burmistrz zapytał, czy za swoją roczną pracę przy stanie gminy, jaki zastał ma być ukarany... 

pyta: kogo z rodziny zatrudnił w urzędzie? Nikogo. Przez rok swojej pracy pozyskał ponad 2 

mln zł funduszy zewnętrznych. To zadania inwestycyjne w Tylewiach, Łęgoniu, 

Olbrachcicach, Nowych Ogrodach i w Buczynie. 

Burmistrz zapytał również, to czym ma jeszcze zadowolić radnych, jeżeli karzą  burmistrza za 

jego działania na rzecz gminy, a ma już obiecane 30 mln zł.  

Burmistrz zwrócił również uwagę na język prowadzonej dyskusji. Zdaniem Burmistrza, 

wszyscy razem powinniśmy pracować na rzecz gminy.  

Przewodnicząca obrad poprosiła również o zajęcie stanowiska w tej sprawie radną Elwirę 

Świątek i Helenę Nikolin, członków Klubu Radnych NW-NS. 

Radna Elwira Świątek - odniosła się do inwestycji w Nowych Ogrodach i poinformowała, że 

na drogę w Nowych Ogrodach gmina otrzymała środki jeszcze przed wyborami, następnie 

zarzuciła, że jeden z przedsiębiorców od 3 tygodni nie może spotkać się z Burmistrzem, radna 

zapytała dlaczego Burmistrz nie bierze udziału w gminnych uroczystościach? 
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Burmistrz K.Antkowiak wyjaśnił, że są również dwa stanowiska Z-ców Burmistrza, którzy 

uczestniczą w uroczystościach. 

Radna Helena Nikolin - w imieniu mieszkańców, b.dużo osób mówi, o tym jak na początku 

kadencji można ustalić najwyższe stawki. 

Radna K.Owoc-Kochańska odniosła się do słów burmistrza - nie karze burmistrza, nepotyzm 

to nie kwestia rodzin, jeśli chodzi o używany "język" to stara się dobierać język godny, 

pracować "razem z Nami" - chce by słowa te były realizowane. 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - żałuje, że p.burmistrz nadal nie potrafi zrozumieć, to co radni i 

mieszkańcy mówią. 

Przewodniczącą obrad zamknęła dyskusję i projekt uchwały poddała pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie podjęto Uchwały Nr XI/  /19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zmiany wynagrodzenia burmistrza. 

 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 12.35 - 12.50. 

 

Po przerwie obecnych 20 radnych. 

   

2) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 105 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/263/17 Rady Miejskiej we Wschowie z 

dnia 30 marca 2017r. w sprawie nadania statutu dla Ośrodka Pomocy Społecznej we 

Wschowie. 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych o przedstawienie opinii dot. w/w projektu uchwały. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji przedstawił opinię komisji, która 

głosami: za - 5, przeciw - 0 i 0 - wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XI/100/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/263/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30 marca 

2017r. w sprawie nadania statutu dla Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie. 

 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 106 zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 
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Przewodnicząca obrad poprosiła Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych o przedstawienie opinii dot. w/w projektu uchwały. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji przedstawił opinię komisji, która 

głosami: za - 5, przeciw - 0 i 0 - wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XI/101/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  

zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 107 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa. 

 

Przewodnicząca obrad wprowadziła autopoprawkę burmistrza. 

w § 2 punkt 2) otrzymał brzmienie: 

2) jeżeli dochód na osobę w rodzinie ucznia wynosi od 70,01% do 100% kwoty określonej w 

art.8 ust.1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej, stypendium wynosi 

od 80% do 99% kwoty, o której mowa w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy o świadczeniach 

rodzinnych. 

(było 71%). 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych przedstawił opinię komisji, która głosami: za - 5, przeciw - 0 i  

wstrzymujących się - 0, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska poinformowała, że rozmowy w tym temacie wcześniej 

prowadzone są z pracownikami OPS. 

Natomiast radna E.Stanek-Juśkiewicz przypomniała, że na posiedzeniu Komisji radni 

wnioskowali, by wypłaty stypendium wypłacane były częściej niż raz na pół roku. 

  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XI/102/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r. w 

sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa.  

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 108 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 

grudnia 2018r. w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej we 

Wschowie. 

 

Przewodnicząca wprowadziła autopoprawkę: do składu Komisji Budżetu i Majątku 

Gminnego dopisano radnych: Franciszka Baśczyna i Wiolettę Zarzycką. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  



str. 7 

 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XI/103/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r. w 

sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. w 

sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 109 w sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych przedstawił opinię komisji, która głosami: za - 3, przeciw - 3 i  

wstrzymujących się - 0, nie zaopiniowała projektu uchwały. 

 

Radny Tadeusz Sobczuk jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego 

przedstawił opinię komisji, która głosami: za - 2, przeciw - 2 i  wstrzymujących się - 0, 

komisja nie zaopiniowała projektu uchwały. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - prosi o wycofanie projektu uchwały argumentując, że 

zaproponowane kwoty to "poderżnięcie gardeł" organizacjom pozarządowym. 

Kapitał w postaci stowarzyszeń został podcięty. Konsultacje z organizacjami zostały b. późno 

przeprowadzone, na 7 dni przed sesją. 

W obliczu szansy otrzymania większych kwot przez stowarzyszenia, zrozumieją oni 

późniejsze podjęcie uchwały przez Radę. 

 

Przewodnicząca Rady - rozmawiała z pracownikami Urzędu, którzy poinformowali, że są w 

kontakcie z organizacjami pozarządowymi, cyklicznie wysyłają do nich informacje, w jaki 

sposób można z innych jeszcze źródeł pozyskiwać środki, służą pomocą w wypełnianiu 

wniosków. 

Zdaniem Przewodniczącej gmina powinna wspierać organizacje, a nie finansować. 

 

Radny F.Baśczyn - nie podejmując dzisiaj uchwały, krzywdzimy stowarzyszenia. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - aby podjąć wcześniej tę uchwałę, to można ją podjąć poprzez 

sesję nadzwyczajną. 

 

Radny T.Sobczuk - jeśli dzisiaj nie podejmiemy uchwały, to może się okazać, że później nie 

przegłosujemy nawet tych kwot. 

 

Radny F.Baśczyn - nic nie stoi na przeszkodzie, by za pół roku np. kiedy poprawi się sytuacja 

gminy, podejść ponownie do tematu. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - zwróciła uwagę na § 8 projektu uchwały, który mówi, że 

Burmistrz powołuje każdorazowo komisję konkursową, której zadaniem będzie dokonywanie 

oceny złożonej oferty... . W składzie komisji nie przewidziano przedstawicieli Rady 

Miejskiej, proponuje dopisać radnych. 

 

Radny P.Gliński - jest po spotkaniach z organizacjami, stowarzyszeniami i klubami, z których 

wynika, że należy wrócić do poziomu roku 2019. 

Zdaniem radnego albo "idziemy" w naszej gminie do likwidacji organizacji pozarządowych 

albo się rozwijamy. Radny pyta, dlaczego chcemy ukarać 50% obniżką organizacje 

pozarządowe, które działają społecznie, poprzez wolontariat. 

Proponuje pozostawić kwoty na poziomie zeszłorocznym, nie możemy niszczyć tego, co ktoś 

już stworzył. 
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Radny P.Buczek - ma wątpliwości, co do kwestii, że później znajdą się środki na ten cel. Jako 

przykład podał Bibliotekę czy Muzeum, zaznaczając, że jeśli chodzi o instytucje kultury, to 

chodzi mu o wielkość dotacji. 

 

Radny P.Gliński - czy zgłoszony kandydat do komisji danej organizacji może brać udział w 

pracach komisji i nie głosować tylko nad złożonym projektem jego organizacji? 

 

Radca Prawny wyjaśnił, że taka osoba nie może brać udziału w pracach komisji, wynika to 

wprost z ustawy. 

Radny P.Gliński - na spotkaniu z organizacjami pozarządowymi wyjaśnienie było inne, 

przedstawiciele organizacji nie znają tego stanowiska. 

 

Radny M.Drobnik poprosił burmistrza o wyjaśnienie zaproponowanych kwot, z czego one 

wynikają. 

 

Głos radnego M.Drobnika wzmocniła radna E.Stanek-Juśkiewicz stwierdzając, że organizacje 

pozarządowe, wolontariusze są alternatywą dla naszych dzieci i młodzieży. 

 

Burmistrz K.Antkowiak poprosił o 5 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 13.40 do 13.45. 

 

Po przerwie obecnych 20 radnych. 

 

Radca Prawny Rafał Jedyński wyjaśnił, że nie można głosować nad wnioskiem formalnym 

zgłoszonym przez radnego P.Glińskiego, by zmienić dotychczasowe kwoty na kwoty roku 

2019. 

Zdaniem Radcy Prawnego są to tzw. kwoty planowane, które są odzwierciedleniem projektu 

budżetu na 2020r. 

Zmian kwot w chwili obecnej nie można zmienić, ale w trakcie roku budżetowego, te kwoty 

można zmieniać. 

W tym trybie nie możemy głosować nad wnioskiem formalnym radnego P.Glińskiego. 

 

Burmistrz K.Antkowiak - te środki są zaplanowane na poziomie niższym w stosunku do 

2019r., ale nie ma złej woli, by organizacje się rozwijały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie została podjęta uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Wschowa z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 110 w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Wschowa dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnych, za warunki pracy, 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

 

Radca Prawny wprowadził autopoprawkę burmistrza polegającą na wykreśleniu w § 4 ust. 4. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych przedstawił opinię komisji, która głosami: za - 3, przeciw - 3 i  

wstrzymujących się - 0, nie zaopiniowała projektu uchwały. 
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Radna K.Owoc-Kochańska poinformowała, że po burzliwej dyskusji ze Związkami 

Zawodowymi Solidarność i ZNP pierwotną kwotę zaproponowaną wcześniej obniżono do 

kwoty ustawowej tj. 300 zł. 

 

Radny P.Gliński przypomniał obietnicę z kwietnia br. I Z-cy Burmistrza, że będzie 

wypłacone wynagrodzenie nauczycielom za czas strajku. 

 

Radny M.Czopek - uważa, że proponowana kwota 50 zł miesięcznie dla nauczyciela - 

konsultanta lub  opiekuna stażu jest b. niska. 

Radny sprawdził i nigdzie nie znalazł, by inna gmina podjęła tak niską kwotę. 

 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśnił, że wysokość przedstawionych kwot, 

to kwoty minimalne ustawowego wymiaru dodatków dla nauczycieli. 

Burmistrz jako organ wykonawczy, we wrześniu br. przedstawił wyższe kwoty, bo gmina 

wierzyła, że otrzyma większą subwencję oświatową, ale tak się nie stanie, dlatego, że środki z 

subwencji są niższe i przyjęto ustawowe 300zł.  

Dyrektor zaznaczył również, że Gmina Szlichtyngowa dodatek dla nauczyciela - konsultanta 

lub  opiekuna stażu ustaliła na poziomie 40zł. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska - w związku z tym, co wyjaśnił dyrektor, radna zapytała - to po 

co, były prowadzone rozmowy ze Związkami? 

 

Radny P.Gliński prosi o szczegółowe wyjaśnienie zapisu § 8 ust. 2 Regulaminu "2. 

Regulamin uzgodniono ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli". 

 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśnił, że ze spotkania ze związkami 

sporządzono protokół zgodnie z przepisami prawa. Rozbieżności w protokole są. 

 

Radca Prawny uzupełnił wypowiedź dyrektora i przekazał, że stanowisko ze związkami nie 

jest wiążące, a jeśli chodzi o rekompensatę za strajk - to w praktyce rozwiązuje się ze 

środków szkół. 

 

Radny M.Drobnik zapytał - co się stanie, czy coś się zmieni, jeśli tej uchwały dzisiaj Rada nie 

podejmie? 

 

Dyrektor Biura Oświaty - jeśli uchwała nie zostanie podjęta, to dyrektorzy jednostek 

oświatowych będą wypłacać na podstawie ustawy oraz obecnej uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 10 – za,  10 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

nie została podjęta uchwała w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Wschowa dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnych, za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 111 w sprawie zakończenia działalności Gimnazjum nr 2 im. Jana Pawła II we 

Wschowie. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych przedstawił opinię komisji, która głosami: za - 5, przeciw - 0 i  

wstrzymujących się - 0, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było.  
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Salę obrad opuściła radna K.Owoc-Kochańska. 

 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/104/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zakończenia działalności Gimnazjum nr 2 im. Jana Pawła II we Wschowie. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 112 w sprawie zbycia nieruchomości gminnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radna E. Stanek-Juśkiewicz poprosiła o zreferowanie uzasadnienia, dlatego, że zdaniem 

radnej jest ono nieczytelne. 

 

Dyrektor Biura Gospodarki Komunalnej i Środowiska zreferowała uzasadnienie do projektu 

uchwały informując, że dojście do tego lokalu jest tylko przez inną nieruchomość, jest to tzw. 

lokal przechodni. 

Radca Prawny dopowiedział, że tylko współwłaściciele nieruchomości mogą zagospodarować 

ten lokal. Dostępność do lokalu może być uregulowana poprzez służebność. 

  

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Na salę obrad wróciła radna K.Owoc-Kochańska. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/10/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zbycia nieruchomości gminnej. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

10) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 113 w sprawie wysokości udzielonych bonifikat przy zbyciu nieruchomości 

gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/106/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie wysokości udzielonych bonifikat przy zbyciu nieruchomości gminnych. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

11) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 114 w sprawie określania zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy 

Wschowa na zadanie ograniczania niskiej emisji, poprzez wymianę systemu ogrzewania na 

terenie Gminy Wschowa. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego odczytał 

pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 
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Radny Miłosz Czopek - jest zadowolony z przedstawionego projektu uchwały, który był 

przedmiotem komisji i uwagi, które były zgłoszone na komisji zostały uwzględnione w 

projekcie uchwały. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska w podobnym tonie wyraziła swoją opinię, jednak uważa, że 

zaplanowana kwota 50 tys. zł jest za mała na tego typu zadanie. 

 

Dyrektor Biura Gospodarki Komunalnej i Środowiska wyjaśniła, że uchwała ta jest czymś 

nowym dla wszystkich, nie jesteśmy w stanie wszystkiego zapisać. Przedsięwzięcie to 

kierowane jest do wszystkich z wyłączeniem przedsiębiorców prowadzących działalność 

gospodarczą w sytuacji braku części mieszkalnej w siedzibie firmy.  

Z dotacji na ten cel należy rozliczyć się w danym roku budżetowym. 

 

Radna Helena Nikolin zapytała, w jakiej kolejności będą rozpatrywane wnioski na dotację? 

 

Dyrektor Biura - według kolejności złożonych wniosków. Gmina dodatkowo stara się o 

środki z zewnątrz, jeśli je pozyskamy, to zwiększy się kwotę obecną. 

 

P.Gliński w imieniu Klubu Radnych PIS podziękował za przygotowany Regulamin i zdaniem 

radnego cele zostaną osiągnięte. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/107/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie określania zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Wschowa na zadanie 

ograniczania niskiej emisji, poprzez wymianę systemu ogrzewania na terenie Gminy 

Wschowa.   

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 115 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Nowa Wieś. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego odczytał 

pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 20 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/108/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Nowa Wieś. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

13) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 116 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/76//07 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 

31 maja 2007r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących mienie 

gminne. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
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W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/109/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zmiany Uchwały Nr X/76//07 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 31 maja 2007r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących mienie gminne. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

14) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 117 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/204/16 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 

30 czerwca 2016r. w sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Salę obrad opuścił radny Piotr Buczek. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/110/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XX/204/16 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30 czerwca 

2016r. w sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 118 w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

Gminy Wschowa. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Salę obrad opuścił radny P.Buczek i P.Gliński. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 17 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/111/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Wschowa. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

16) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 119 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał negatywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Natomiast Przewodniczący Komisji Rolnictwa OŚiPP odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały, jednakże komisja zaproponowała w niektórych pozycjach 

nowe stawki. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty KKFiSS odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały. 

 

Burmistrz K.Antkowiak - na skutek prowadzonych dyskusji na komisjach stałych Rady, 

burmistrz przygotował autopoprawki do wcześniej zaproponowanych stawek podatkowych. 

Poinformował o skutkach finansowych w odniesieniu do decyzji rządowych, burmistrz 

przypomniał, że od lat stawki podatkowe podwyższane były tylko o stopień inflacji. 
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Gł. Księgowy omówił projekt uchwały i zwrócił uwagę na skutki jakie wywoła uchwała, 

kiedy Rada nie przyjmie maksymalnych stawek. 

 

Zdaniem radnej K.Owoc-Kochańskiej choć stawki zostały zmienione na skutek radnych 

opozycyjnych, radna ma pytanie, dlaczego jest taka duża różnica w podatku od nieruchomości 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w obszarze historycznego centrum 

miasta, opisanego w Lokalnym Programie Rewitalizacji? 

 

Radny P.Gliński - jest zadowolony, że wiele wniosków radnego zgłoszonych na pKomisji 

Rolnictwa zostało uwzględnionych. 

W związku z tym, że na stronie Facebooka została zamieszczona informacja, że radni 

opozycyjni nie zagłosowali za podjęciem uchwały w sprawie programu współpracy Gminy 

Wschowa z organizacjami pozarządowymi, radny P.Gliński jeszcze przed głosowaniem 

poprosił burmistrza o usunięcie tej nieprawdziwej informacji ze strony internetowej. 

 

Głos radnego Glińskiego wzmocniła również radna K.Owoc-Kochańska. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz ma wątpliwość, co do proponowanej stawki w obszarze  

historycznego centrum miasta. Zdaniem radnej, na opbszar proponowanej strefy mogą 

przenieść się przedsiębiorcy spoza strefy, co spowodować może pustostany w innych 

miejscach. 

 

Radny M.Czopek - Gł. Księgowy prezentuje aspekt administracyjny, jeśli chodzi o rozwój 

lokalny - to podatki kształtują ten rozwój. Racjonalność i skuteczność, to czynniki, które mają 

na to wpływ. 

Z ekonomicznego punktu widzenia podjęcie tej uchwały będzie miało negatywny wpływ na 

rozwój naszej gminy. 

 

Burmistrz K.Antkowiak - wysokość dotychczasowych podatków nie wpłynęła na rozwój i 

wygląd gminy. Burmistrz nie zgadza się z tezą radnego, że niższe stawki podatkowe 

przyczynią się do rozwoju firm i ich nowego powstawania. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz pyta burmistrza, dlaczego nie poprosił Przewodniczącej Rady, by 

wspólnie ze wszystkimi radnymi wypracować wspólne stanowisko w temacie podatków. 

 

Radny P.Wieland - proponuje wprowadzić zwolnienia dla przyszłych inwestorów poprzez 

roczne zwolnienie z płacenia podatków. 

 

Radna K. Owoc-Kochańska ponownie wróciła do tematu zamieszczonej informacji na 

Facebooku. 

W związku z tym, że burmistrz nie wpłynął na usunięcie informacji ze strony, radna odczytała 

jego treść i poprosiła o wyjaśnienie tej sytuacji. 

 

Burmistrz K.Antkowiak - wyjaśni tę sytuację, ale prosi, by to nie było kwestią podjęcia 

uchwały. 

Jeszcze raz burmistrz podkreślił, że nie jesteśmy odosobnieni, bo wszystkie gminy szukają 

środków. 

 

Radna E.Świątek poprosiła o udzielenie głosu przedsiębiorcy - osobie z publiczności. 

 

Przewodnicząca obrad nie udzieliła głosu wyjaśniając, że to właśnie radni są 

przedstawicielami przedsiębiorców. 

 

W związku z takim wyjaśnieniem, radna E.Świątek odczytała pismo od przedsiębiorców, w 

którym to przedsiębiorcy wyrazili negatywną opinię nt. przedstawionych stawek 

podatkowych. 
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Kolejny raz głos zabrał radny P.Gliński i prosi o wyjaśnienie i zdjęcie informacji ze strony 

Facebook przed głosowaniem nad uchwałą. 

Zdaniem radnego, jeśli jest problem ze środkami finansowymi, to można zacząć od siebie, 

poprzez np. zgłoszenie projektu w sprawie obniżenia diet radnych. 

 

Burmistrz K.Antkowiak - wyjaśni tę sprawę, na chwilę obecną wyczuwa  ze strony radnych 

szantaż. 

 

Radny M.Czopek - nie zagłosuje za tymi stawkami. 

Jeśli jest problem z usunięciem informacji, to po sesji napisze i poprosi z imienia i nazwiska, 

kto zamieścił tę informację. 

 

Radny F.Baśczyn - jeśli nie podejmiemy tej uchwały, to od nowego roku musimy stosować 

maksymalne stawki. 

 

Radna H.Nikolin  zapytała - jakie burmistrz zaoszczędził środki w Ratuszu np. przy 

zatrudnianiu pracowników? 

 

I Z-ca Burmistrz M.Panicz-Szajnkenig zapytała, co jest nieprawdą w zamieszczonej 

informacji? 

 

Radny P.Buczek zaapelował o koniec dyskusji i przejście do głosowania. 

 

Radna W.Zarzycka stwierdziła, że większa część radnych dyskutuje nad zamieszczoną 

informacją, a nie nad podatkami, proponuje przejść do głosowania. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - zapytała, czy nie należy stawkę podatkową z punktu 2 d) ustalić 

tylko dla nowych przedsiębiorców oraz czy, jeśli radny ma lokal w strefie obszaru 

historycznego, to czy powinien głosować? 

 

Radca Prawny R.Jedyński wyjaśnił, że z punktu widzenia moralnego powinien się wstrzymać. 

 

Natomiast II Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że ma to być dla tych, którzy jeszcze są oraz, że 

poprawi to stan tych lokali. 

  

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 18 – za,  2 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/112/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

17) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 120 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał negatywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa OŚiPP odczytał negatywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty KKFiSS odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały z uwagami radnej E.Stanek-Juśkiewicz - małoczytelne uzasadnienie do 

projektu uchwały oraz uwagą radnego P.Wielanda - zbyt wysokie stawki. 
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Gł. Księgowy wyjaśnił, że wykreślenie roczników pojazdów uczyniono na prośbę 

przedsiębiorców. 

 

Radni zaakceptowali nowe stawki przygotowane przez burmistrza. 

 

Radny P.Gliński - na komisjach te głosy, by obniżyć stawki były bardzo słyszalne. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 18 – za,  1– przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/113/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

18) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 121 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

rok 2020. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa OŚiPP odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Oświaty KKFiSS odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło ponad 70 

wniosków o zwolnienie z podatku rolnego z tyt. suszy, która była w 2019r. 

 

Radni zapoznali się również z opinią Lubuskiej Izby Rolniczej nt. projektu uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0– przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/114/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2020. 

 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

19) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 122 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa OŚiPP odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty KKFiSS odczytał pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały.  

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz zapytała, czy mamy już dyrektora Muzeum? 

 

Burmistrz K.Antkowiak - odpowiedział, że mamy dyrektora p.o. Muzeum. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Salę obrad opuścił W.Widera. 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr XII/115/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  28 listopada 2019r.  w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r.  
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Wyniki głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

Ad.  5 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawił burmistrz K.Antkowiak. 

Burmistrz poinformował o posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego w związku z 

wykryciem wirusa ASF na terenie Powiatu Wschowskiego, o spotkaniu w tym temacie z 

sołtysami gminy Wschowa, o odbytych spotkaniach m.in. o spotkaniu z przedstawicielami 

PKP, z przedsiębiorcami nt. wysokości podatków na 2020r., uczestniczył w spotkaniach z 

Policją, Państwową Strażą Pożarną, wydał 21 Zarządzeń, które udostępnione są na stronie 

internetowej, poinformował o podpisanych umowach. 

 

Ad.  6 

 Interpelacje, zapytania radnych. 

Przewodnicząca obrad poprosiła o złożenie interpelacji i zapytań radnych.  

Radni na ręce Przewodniczącej złożyli interpelacje, zapytania. 

 

Ad.  7 

 Wnioski i informacje. 

Radny M.Czopek zapytał, czy w tym roku odbędzie się Festiwal Adwentowy? 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - prosi, by przed sesją odbywały się wspólne posiedzenia komisji. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska pyta, w jaki sposób może złożyć wniosek o powołaniu komisji 

statutowej, apeluje o wspólne komisje przed sesją, by omówić materiały, radna pyta o koszty 

związane z ogrzewaniem w SP Nr 2, kiedy radni otrzymają projekt budżetu na 2020 ze 

zmianami, kiedy odbędzie się konkurs na dyrektora Muzeum, Wschowę odwiedzili 

przedstawiciele Komisji Europejskiej - czy otrzymali materiały promocyjne, czy będzie 

dokonana zmiana lokalizacji postoju Taxi przy ul. Niepodległości? 

W związku z niepodjęciem uchwały w sprawie współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi, radna prosi o zwołanie w tej sprawie sesji nadzwyczajnej. 

 

O zwołanie sesji nadzwyczajnej zaapelował również radny P.Gliński. 

 

Radny W.Widera pyta, czy jest wyłoniony wykonawca  na roboty przy ul. Konstytucji 3 

Maja? 

 

W sprawie zmiany lokalizacji postoju Taxi wyjaśnił II Z-ca Burmistrza Marek Kraśny 

informując, że po rozmowach z taksówkarzami jak i również z przedsiębiorcami, znak Taxi 

pozostaje w tym samym miejscu co dotychczas. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz odniosła się do wynagrodzenia i odprawy poprzedniej Prezes 

Spółki Komunalnej jak i do wynagrodzenia obecnego Prezesa Spółki. 

 

Ad.  8  

 Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła XI Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

 

                                                                             Przewodniczący   

                        Rady Miejskiej we Wschowie 

    

                        Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Protokołowała: 

Maria Wilczak 


